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Náš misionář P. Zdeněk Čížkovský, který léta prožil 
v Africe, vzpomíná: Jednou o Vánocích, nedlouho 
před půlnoční, najednou přiběhl zpocený a udý-
chaný mladý muž, padl přede mnou na kolena, což 
není zrovna jejich zvykem, a prosil mě o pomoc: 
„Otče, moje žena má rodit, ale nějak to nejde, musí 
do nemocnice, prosím odvezte ji tam. Bude to 
naše první dítě.“ Nebylo by to sice poprvé, co bych 
někoho vezl do nemocnice, vzdálené asi půldru-
hé hodiny jízdy od fary, ale za necelou půl hodinu 
měla začít slavná mše svatá. Nastala chvilka ho-
rečného uvažování. Na pláni za kostelem je asi tak 
dva tisíce lidí čekajících na obřad, vrátit se mohu 
nejdříve za tři čtyři hodiny, a když už to nebude 
půlnoční, počkají na mě? Promluvil jsem s mými 
poradci, staršími jednotlivých rodů a vysvětlil jsem 
jim naléhavost situace. Jednohlasně řekli: „Ano, 
otče, jeďte, někdo by mohl zemřít, a to se nesmí 
stát.“
     Tak jak jsem byl jsem sedl do džípu v doprovodu 
mladého muže a sjeli jsme dolů z kopce, kde už na 
nás čekala rodička, celá zkroucená bolestí, s mla-
dou dívenkou, která ji doprovázela. Jeli jsme nej-
dříve velmi pomalu, protože cesta byla samý hrbol 
a výmol, no nic příjemného pro takové cestující. 
Asi po půl hodině jízdy se najednou ozvalo buše-
ní na okénko, křik a dívenka vzadu gestikulovala. 
Manžel oné ženy, která už měla rodit, seděl vedle 
mě. Položil ruku na volant a řekl, že zjistí, co se 
vlastně děje. Zastavil jsem a zbledl v tom okamžiku 

zároveň, protože zezadu se ozval pláč a křik novo-
rozeněte. Neměl jsem s porody žádné zkušenosti, 
myslím, že ani manžel mladé maminky či dívenka  
z jejího doprovodu. 
     Mohlo se ještě leccos stát. Ale nestalo, dopad-
lo to s Boží pomocí dobře, a když jsme se vydali 
nazpátek, domorodé osazenstvo už jen samou ra-
dostí pískalo, výskalo, jeden překřikoval druhého. 
Její manžel mě poprosil, abych je zavezl domů, že 
mi dají kozu. To je na africké poměry velký dar. Vy-
stoupil jsem z auta a řekl jsem jim: „Já jsem pomohl 
vám, vy teď pomůžete mně.“ Hleděli na mě s ote-
vřenými ústy, bez představy, co asi tak můžu chtít. 
Ale nasedli znovu do džípu a společně jsme vyjeli 
na kopec mezi jásající a čekající davy lidí. Mamin-
ku s jejím novorozenětem jsem odvedl k dřevěné 
chýšce, posadil na slámu a jejího manžela k ní „in-
staloval“ jako Josefa. Začala dítě kojit a v tom oka-
mžiku jsem si myslel, že zahřmělo, protože stovky 
a stovky lidí zajásaly a začaly zpívat „Narodil se 
Kristus Pán, veselme se...“ Ke skutečným jesličkám 
jsem si oblékl roucho a začal se mší svatou jednu 
hodinu po půlnoci. Děti a dospělí chodili před tuto 
rodinu a dávali jí jablíčka, banány, bonbony. Bylo to 
dojemné, krásné. Jak se vydařily tyhle Vánoce, na 
to do smrti nezapomenu.

 
 

Požehnané a pokojné Vánoce Vám vyprošuje  
P. Petr Havlát

Africké Vánoce
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Činnost obce v roce 2022

Volby do zastupitelstva obce

V prvních měsících letošního roku jsme řešili ukon-
čení smlouvy o dílo a předání nedokončené stavby 
sociálních bytů se společností Kaiserbau. Po  dlou-
hém jednání se podařilo vše uzavřít a Kaiserbau 
uhradila obci smluvní pokutu ve výši 444.490,- Kč. 
Práce na dokončení objektu budou pokračovat  
v příštím roce.  
Vzhledem ke skokovému zdražování stavebních 
materiálů, energií a nejistotě v plnění rozpočtu 
obce jsme odložili větší investice na druhou po-
lovinu roku. Mimo běžnou údržbu obce jsme do 
září realizovali některé úpravy na školní zahra-
dě, přestavbu sociálního zařízení v ZŠ a malování  
v MŠ. Bylo upraveno  prostranství a postaveno za-
stínění před novou MŠ u sportovní haly.  
Po neskutečně zdlouhavém úředním kolečku byl 
konečně schválen aktualizovaný pasport dopravní-
ho značení v obci. Potom mohly být nainstalovány 
nové dopravní značky a rychlostní radary. Značení 
parkovacích míst jsme museli, vzhledem k počasí, 
opět odložit na příští jaro. V projektové přípravě 
jsou také dva přechody pro chodce na hlavní silnici 
(před radnicí a pod Výhonem). V příštím roce se ve 
spolupráci s Městskou policií Hustopeče více za-
měříme na dodržování dopravních předpisů v obci. 
Půjde především o nevhodné parkování, odsta-
vené vraky a podobné přestupky, které ohrožují  

a omezují provoz na místních komunikacích. 
V září pak byla zahájena kompletní rekonstrukce 
místní komunikace na Lapačově. Byla vybudována 
nová dešťová kanalizace, chodník a vozovka. Na 
příští rok zůstává dokončení parkovacích míst a te-
rénní úpravy. Opravy jsme plánovali ukončit ještě 
v tomto roce.  Práce však zdržela nutnost vyřešit 
přeložku části telefonního vedení, dílčí opravy vo-
dovodního řadu a poměrně komplikované uložení 
velkého počtu dlouhých přípojek dešťové kanali-
zace křížící stávající inženýrské sítě. 
Investice na rok 2023 bude projednávat zastu-
pitelstvo na svém prosincovém zasedání 22. 12. 
2022. 
Dovolím si ještě reagovat na „Občasník“, který jste 
obdrželi v minulém týdnu do vašich schránek. Ve-
dení Změny pro Uherčice se již delší dobu snaží 
vyvolat dojem, že vedení obce je uzavřená skupin-
ka lidí, která kuje pikle a má potřebu něco tajit. 
Začnu výsledky voleb. Pokud by výsledky vo-
leb opravdu respektovaly přání voličů, tak by za-
stupitelstvo obce Uherčice bylo složené pouze  
z volebního sdružení Nezávislí kandidáti. Pokud 
se tedy Změna ohání zohledněním přání voličů, 
měla by brát v potaz skutečnost, že zastupiteli 
jsou pouze díky přepočtu hlasů Českým statis-
tickým úřadem vycházejícím z volebního zákona. 

Ve dnech 23. 9. - 24. 9. 2022 se uskutečnily volby do zastupitelstev měst a obcí. Do zastupitelstva obce 
Uherčice kandidovaly tři volební uskupení. Nezávislí kandidáti, Změna pro Uherčice a KDU-ČSL. Voleb  
v obci se zúčastnilo 69,10 % oprávněných voličů. Nezávislí kandidáti obdrželi 4.354 hlasů, (52,48 %), 8 man-
dátů, Změna pro Uherčice 2.439 hlasů (29,40 %), 4 mandáty a KDU-ČSL 1.504 hlasů (18,13 %), 3 mandáty. 
Na ustavujícím zasedání Zastupitelstva obce Uherčice dne 20. 10. 2022 bylo zvoleno nové složení zastupitelstva:

Vysoká účast voličů v naší obci (69,10%) oproti celostátnímu průměru (45,30%) svědčí o tom, že nám život  
a další rozvoj obce není lhostejný.
Za všechny zastupitele bych rád poděkoval za důvěru, kterou jste nám svými hlasy v komunálních volbách 
dali. Úkolem zastupitelstva je nyní pracovat tak, aby tuto důvěru nezklamalo. Věřím, že se nám i přes kompli-
kace, které současná ekonomická situace přináší, podaří udělat z naší obce zase o něco lepší místo pro život.

- starosta obce Marcel Slezák
- místostarosta obce Jaroslav Smetana
- člen rady Ing. Libor Schwarz
- člen rady Ing. Jan Prchal
- člen rady Ladislav Rohrer
- předseda finančního výboru Ing. Radek Staňka
- člen finančního výboru Petr Rohrer
- člen finančního výboru Bc. Drahomíra Tichá

- předseda kontrolního výboru Ondřej Kušnier
- člen kontrolního výboru Pavel Rotter
- člen kontrolního výboru Bc. Kateřina Olšáková
- zastupitel Ing. Tomáš Čejka
- zastupitel Marek Křivinka
- zastupitelka Bc. Radka Schardová
- zastupitelka Mgr. Monika Schwarzová DiS.
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Nejvyšším orgánem obce je zastupitelstvo obce. 
Starosta, rada obce a výbory jsou zastupitelstvu 
podřízeni. Každý zastupitel má tudíž právo na pří-
stup ke všem dokumentům obce. Zápisy z jedná-
ní zastupitelstva i rady jsou dle Zákona o obcích 
č. 128/2000 Sb., § 95, odst. 2 a § 100, odst. 3, 
volně přístupné všem, kdo mají zájem do nich 
nahlédnout, udělat si výpisky nebo kopii. Ale je 
třeba brát ohled i na zákon o ochraně osobních 
údajů. Takže například tvrzení v občasníku Změ-
ny, že se zápisy rady obce není seznamováno 
ani zastupitelstvo obce je cíleně manipulativní  
a snaží se vyvolat dojem o porušování zákonů. Je 
poněkud zarážející, že Změna pro Uherčice, ohá-
nějící se malou transparentností obce, nepovažu-
je za důležité sdělit svým voličům, že se účastní 
komunálních voleb pod hlavičkou politické strany 
TOP 09 a prezentují se jako nezávislí kandidáti. 
Asi proto, aby se vyhnuli práci se sběrem podpisů 
na petiční listinu, která by je opravňovala k účasti  
v komunálních volbách jako opravdu nezávislé 
kandidáty.
Nikdy v minulosti jsme v zastupitelstvu neřešili 
stranickou příslušnost. Vždy jsme se snažili o po-

měrné zastoupení ve všech obecních orgánech, 
abychom pak mohli společně táhnout za jeden 
provaz ve prospěch celé obce. Změna pro Uherči-
ce se svým postojem a osobními útoky sama paso-
vala do úlohy opozice.  Členstvím v zastupitelstvu 
a ve výborech mají v rukou dostatek pravomocí na 
kontrolu všech orgánů obce i k prosazování svého 
volebního programu.  Záleží jen na nich, jak ke své 
práci v zastupitelstvu přistoupí. Jestli chtějí být 
konstruktivní opozicí a jde jim o rozvoj obce nebo 
si za hlavní cíl svého působení vezmou pouze oko-
pávání kotníků. 
Mrzí mě že jste v době adventu a příprav na  
Vánoce vtahováni tímto způsobem do jakýchsi 
povolebních pseudostrkanic. Považoval jsem však 
za nutné zveřejnit svůj názor na obsah občasníku 
Změny pro Uherčice. Nad některými záležitostmi 
prostě nelze jen mávnout rukou. 
Přeji Vám krásné a klidné prožití svátků vánočních 
a mnoho zdraví a spokojenosti v novém roce 2023. 

 
Marcel Slezák
starosta obce

Rozsvěcení vánočního stromu
Po dvou letech jsme mohli opět společně na 
první adventní neděli rozsvítit vánoční strome-
ček. Před kostelem sv. Jana Křtitele se nás sešlo 
opravdu hodně. A kdo přišel, určitě nelitoval. 
Nejen, že nám přálo počasí, ale i program byl 
bohatý. Především děti a učitelé z  naší Základní 
a mateřské školy si dali na svém letošním vy-
stoupení opravdu záležet a přípravě věnovali 
spoustu času a úsilí. Na jarmarku bylo možné 
koupit drobné dárky, ochutnat vánoční cukroví, 
svařené víno, punč, bramboráky, dobroty z gri-
lu nebo horkou polévku. Byla to vydařená akce. 
Rád bych touto cestou poděkoval všem, kdo se 
na její přípravě a průběhu podíleli. V první řadě 
jsou to naši školáci, školčátka a zaměstnanci 
školy, kteří připravili kulturní program, vánoč-
ní cukroví, punč a čaj. Vánoční strom nám le-
tos věnovali manželé Pávišovi a betlém vyrobil 
Jirka Fröhlich. O vánoční světelnou výzdobu se 
postarali Zdeněk Vetr a Jirka Himer. Stany, vý-
zdobu, technické zázemí a úklid zajistili zaměst-
nanci obce. Draha Tichá zorganizovala jarmark. 
Dobroty na grilu na své náklady a zdarma za SH 
Burger připravoval Ondra Kušnier a Aďa Přede-
šlá. Horké nápoje si na starost vzali Vašek Tichý, 

Tomáš Čejka a Vlasta Smetana, který zdarma 
poskytl 50 l červeného vína. Bramboráky dozla-
tova smažili Jarek Smetana a Laďa Rohrer a gu-
lášovou polévku nám nalévala Lidka Smetano-
vá. O kvalitní zvuk se postaral  Pavel Meňhart. 
Snad jsem na nikoho nezapomněl. Dík patří  
i všem návštěvníkům, kteří věnovali finanční 
příspěvek do charitativní sbírky. Letos se vy-
bralo rekordních 15 136,- Kč. Celý výtěžek  byl 
zaslán nadaci Dobrý  anděl. Bylo to velmi pří-
jemné společné zahájení adventu.
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Mateřská škola

Základní škola

Letošní rok jsme v naší mateřské škole opět otevřeli tři 
třídy, a to třídu Motýlků, Žabiček a Soviček na odlouče-
ném pracovišti. Naši školku navštěvuje celkem 50 dětí.
Podzim ve školce byl velmi pestrý. Třídy se rozezněly 
nejen dětským smíchem, ale i hrou na africké bubny 
– drumbeny. Děti si v programu vedeném zkušeným 
lektorem mohly vyzkoušet hru na tělo, ozvučné trubky 
boomwhackery, buben djembe a jiné perkusní nástroje. 
A jak dobře víme, hudba je úzce spojena s prožíváním 
emocí. Děti tak mohly za zvuků bubnů zároveň objevo-
vat emoce a zrelaxovat své tělo.

Z Afriky jsme se přesunuli do říše pohádek divadla 
Kejkle. Divadýlko funguje interaktivně a děti se 
mohly dobrovolně do děje zapojit. Moderně po-
jatá pohádka O Smolíčkovi dětem kromě zábavy 
přinesla také ponaučení, že důvěřovat cizím lidem 
se nevyplácí.
Po dlouhé odmlce začínáme obnovovat akce  
s rodiči. Prvním společným setkáním se tak stalo 

„Jablíčkování“, které plynule navazovalo na téma 
Dary podzimu. Každá třída program pojala po 
svém. Předškoláci sušili křížaly a z listového těsta 
motali jablečné růžičky. Žabičkám provoněla třídu 
skořice v jablečném štrůdlu a ovocném kompotu. 
U Soviček si děti vyzkoušely techniku tisku na 
textil, vyrobily si z jablka svícen a také si upekly 
něco dobrého na zub.Podzim nám pomalu kon-
čí a my se připravujeme na adventní čas. Každá 
třída si chystá své putování za Ježíškem formou 
adventního kalendáře.

Školka i škola se postupně rok od roku rozrůs-
tají. Ve škole, školce, jídelně a družině působí 
27 zaměstnanců. 16 pedagogů, 2 školní asisten-
ti (nepedagogické zařazení), 1 asistent pedagoga 
a 8 správních zaměstnanců. Organizace působí na 
třech budovách. V základní škole je pět tříd, v ma-
teřské škole jsou tři třídy a školní družina má tři 
oddělení. Do základní školy zasedlo v září 79 žáků.  
Od října je ve škole nabízeno doučování, prozatím 

pro zájemce ze 4. a 5. třídy, které je podporová-
no dotací MŠMT. V rámci speciálně pedagogické 
podpory i v tomto školním roce bude nad rámec 
dopolední výuky poskytován předmět speciálně 
pedagogické podpory a pedagogické intervence.
Školní družina má v tomto školním roce tři oddě-
lení a dochází do ní 60 žáků. Více už přijmout ne-
můžeme z kapacitních důvodů. V družině pracují 
čtyři vychovatelky, z toho ve zkráceném úvazku. 
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V rámci mimoškolní činnosti školy funguje šest 
zájmových kroužků. Jsou to Dovedné ruce, Ke-
ramika, Malý přírodovědec, Kroužek míčových 
her, Dramatický kroužek a Recitační kroužek. 
Tyto kroužky vedou jak vychovatelky, tak učitelé  

a učitelky ze školy. Po více než dvou letech, které 
způsobila mimořádná opatření z důvodu pande-
mie, můžeme znovu organizovat spoustu školních 
i mimoškolních aktivit. 

Úspěch v 38. ročníku Němčickém běhu
I tento rok se naše škola zúčastnila tradičního 
Němčického běhu. Na běžecké klání jsme vyslali 
úctyhodný počet 24 závodníků ve třech věkových 
kategoriích, které ještě byly rozděleny na dívky a 
chlapce. Délka tratí byla 100 a 300 metrů. V po-
četné konkurenci se naše děvčata dostala pětkrát 
„na bednu“, dokonce jsme v jedné kategorii obsa-
dili všechna medailová místa. Pochvala patří všem 
snaživým závodníkům a poděkování vstřícným ro-
dičům za pomoc při dopravě dětí.

Sanitka na školním dvoře
V úterý 11. 10. nás navštívil aktivní člen Českého 
červeného kříže, školitel PP ve výjezdové skupině 
JSDH Šlapanice, lektor Štěpán Holásek. V rám-
ci projektu „Jak na první pomoc“ seznámil děti  
a prohloubil jejich dosavadní znalosti o lidském 
těle a o poskytování první pomoci. Děti měly 
také možnost důkladně si prohlédnout sanitní vůz  
a vyzkoušet si práci záchranáře. 

Denbaya
Na konci měsíce září jsme se s dětmi opět po roce 
ponořili do kouzelného světa rytmiky a hudby se 
skupinou Denbaya. Děti si vyzkoušely hru na tělo 
a rozmanité rytmické nástroje. Dozvěděly se ně-
kolik zajímavých informací o vzniku hudby, a hlav-
ně si celý program moc užily.

Koloběžkiáda ve školní družině
Když počasí se vydaří, i koloběžkiáda se podaří!
Druhý týden v září se všechny tři oddělení škol-
ní družiny sešly na školní zahradě, kde tentokrát 
proběhla Koloběžkiáda.  Děti měly za úkol, co nej-
rychleji dojet do cíle. Každého jezdce čekala sladká 
odměna. Děti si to moc užily a poslední den jsme 
vyhlásily nejrychlejší jezdce letošní Koloběžkiády.
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Svatomartinský lampionový průvod
Po několikaleté odmlce se do Uherčic vrátil Sva-
tomartinský lampionový průvod. Letošní ročník 
byl pod patronátem základní školy, kde si žáci při-
chystaly krásnou výzdobu školních prostor a te-
maticky tak navodily sváteční atmosféru nadchá-
zejícího podvečeru. Průvod vyšel v hojném počtu. 
Desítky plápolajících světýlek lampionů prosvětli-
lo setmělé uličky v centrální části obce a zamířilo  
ke sportovní hale. Na okraji lesa děti společně při-
volaly svatého Martina, který jim přinesl perníčky 
a všechny vyzval k hodování a oslavě tohoto svát-
ku. Pro děti zajistilo vedení obce bohaté pohoště-
ní a nechyběl ani skákací hrad.

Dýňování
Přišel podzim a nastlal čas padajícího listí, zralých 
plodů a brzkého stmívání.
V pondělí 24.10.2022 od 15hod. proběhlo na 
školním dvoře Dýňování. Rodiče s dětmi vyrábě-
li dýňové strašáky a domečky. Děti si vymyslely  
a namalovaly různé obličeje a rodiče jim pomá-
hali s vyřezáváním a zdobením pomocí přírodnin.  
Děkujeme všem rodičům, kteří s dětmi přišli.

Kolektiv pedagogů základní školy a školní družiny

Mgr. Marcela Klatovská

Počítačová učebna
V loňském roce škola požádala o dotaci z IROP 
na projekt Počítačová učebna. Dotaci jsme získali,  
a tak od června do srpna probíhala realizace to-
hoto projektu. Nemáme dostatek volných pro-
stor, abychom mohli mít samostatnou počítačo-
vou učebnu, proto je tedy součástí kmenové třídy 
v přízemí vedle šatny. Je v ní nově nainstalovaná 
tabule s interaktivním projektorem, třída dostala 
nové lavice a židle, bylo zakoupeno 12 zcela no-
vých notebooků, pořídili jsme nový server. 

 
Podmínkou získání dotace byla bezbariérovost, 
proto jsme upravili stávající WC vedle vchodu na 
bezbariérové.
Od nového školního roku pracujeme ve škole 
podle nového školního vzdělávacího programu, 
který mimo jiné zavedl informatiku od čtvrté tří-
dy. Pořízení dalších notebooků a obnova serveru 
pro nás bylo nutností.

Drakiády
Podzimní výuku tělesné výchovy jsme si napříč 
ročníky zpestřili pouštěním draků. Využili jsme 
příznivé počasí a užili jsme si báječnou zábavu při 
startech, přistání draků, ale hlavně při pozorování 
jejich letu ve výškách.
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Mateřská a základní škola

Dopravní výchova pro děti, nebo pro dospělé?

Úspěch v soutěžní části Národních oslav výročí Jana Amose Komenského

Dopravní výchovu učíme děti již od mateřské ško-
ly. Bohužel není úplně jednoduché žáky ve ško-
le něco učit, když je to pro ně vlastně jen teorie.  
V praxi, minimálně v okolí školy, je to téměř denně 
úplně jinak, než má být.
První dopravní značení, o kterém chci psát je  
přechod pro chodce. Děti od malička všichni učí-
me, jak se rozhlédnout, kdy přejít atd. Ano, na pře-
chodu to většinou zvládají dospělí i děti. Jenže ou-
vej, když není přechod tam, kde ho chci mít, on ten 
přechod je prostě o 30 metrů dál, než já chci pře-
jít. Všichni víme, že u školy přechod je, ale nane-
štěstí pro ty, kteří odcházejí směrem ke kostelu je  
z boční strany školy. Přecházející osoba se musí vrá-
tit.  Všichni bychom si přáli, aby někde mezi školou  
a kostelem byl ještě jeden přechod, ale podle od-
borníků to není v tomto místě úplně reálné zajistit. 
Nevím proč, nerozumím tomu, ale prý to takto je. 
S dětmi přecházíme vždy jen na přechodech, bo-
hužel tento návyk nemají úplně od koho odkoukat 
v praxi mimo školu. Stává se nám, že z okna školy 
vidíme maminku, která si sice vyzvedne dítě, aby 
se mu nic nestalo, ale s dítětem za ruku přechá-
zí napříč křižovatku u školy. Křižovatku, opravdu 
ano, je to křižovatka.
Dalším dopravním značením u školy je Zákaz  
zastavení. Ten je tady už nějakou dobu. Jako ředi-
telka jsem o nějaké omezení parkování u školy po-
žádala. Ptáte se proč? Protože nebylo kudy projít 
ke škole, protože je nutné zde občas vyložit zboží 

od dodavatelů, kteří nám přiváží zboží v rámci pro-
jektů Ovoce a zelenina do škol a Mléko do škol. 
Zákaz zastavení je trošku nešťastný, protože asi 
všichni řidiči vědí, že by zde neměli opravdu vůbec 
zastavit, tedy vůbec uvést vozidlo do klidu.  Zají-
mavostí je, že šest pedagogů do školy denně do-
jíždí svým autem. Nemáme tu parkoviště a určitě 
bychom o něj stáli, ale když není, tak není. Parku-
jeme u obchodu, u radnice, podél silnice tam, kde 
je to dovoleno. Já jako jediná parkuji v části vjezdu 
do školy, a to proto, že denně převážím ze školní 
jídelny dopolední a odpolední svačinky. Průjezd ke 
škole musí zůstat průjezdný pro auto, které přivá-
ží obědy. Parkovací místa v obci jsou, bohužel dál 
od školy a jak jsem zmínila výše, bude nutné, aby 
všichni udělali o pár kroků více a auto postavili ji-
nam. 
Situace u školy je některé dny téměř komická. Bu-
deme tady všichni rádi, když nikdy nebude tragic-
ká.

Mgr. Marcela Klatovská

„Komenský do tříd“ 
byl název soutěž-
ní kampaně, která 

byla zahájena 1. února 2020. Soutěžit mohly třídní 
kolektivy základních a středních škol v České re-
publice. České zahraniční školy či jednotlivci nad  
15 let. Práce formou portrétu měla za úkol zpřítom-
nit J.A Komenského ve své třídě. Za každý měsíc 
byly vyhodnocovány došlé výtvarné práce. 
Naše základní škola se do této výzvy zapojila  
v květnu 2022. V tomto měsíci jsme získali 1. místo, 
se zvláštním oceněním pro třetí, dnešní čtvrtou tří-
du, pod vedením Bc. Heleny Urbánkové.
Při ukončení národních oslav J. A. Komenského or-
ganizátoři vyhodnotili nejlepší práce za každý rok 
trvání projektu. Bylo udělováno Čestné uznání za 

práci školy (skupiny) a 1. místo pro konkrétní por-
trét. Základní škola Uherčice získala čestné uznání 
za rok 2022 se zvláštním oceněním pro druhou, 
dnešní třetí třídu, pod vedením Mgr. Kamily Sme-
tanové. Cenu předal ministr školství Vladimír Balaš.
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V roce 1894 byla dokončena stavba nového kostela 
v Uherčicích postaveného na místě selské usedlosti 
naproti radnice. Současně s ním patřila k uherčickým 
dominantám i „stará věž“, pozůstatek bývalého koste-
la, který se nacházel na mírném návrší na místě dnešní 
školy. Až do konce 18. století se dovídáme o místním 
kostele velmi sporadicky. Od začátku 19. století pak 
máme hojnější písemné zprávy díky památným listům 
z let 1836 a 1864. Historie obou kostelů je velice za-
jímavá, a proto si ji přiblížíme v chronologickém sledu.
1220
 Na mírném návrší na místě dnešní školy se nacházel 
ve 13. století kostel. O jeho existenci nás informuje 
latinsky psaná listina z roku 1220. Touto listinou udělil 
Konrád z Hardeggu velehradskému klášteru ves Scho-
řice s tím, že cisterciácký klášter ve Velehradě bude 
odvádět uherčickému faráři sud vína. Schořice ležely 
mezi Uherčicemi a Němčicemi a duchovní správu zde 
původně vykonával uherčický farář.
1267
Patronát uherčické fary náležel vilémovskému kláš-
teru v Čechách, také Uherčice se staly majetkem to-
hoto kláštera, i když nevíme, za jakých okolností se 
to stalo. Ze sporu mezi Hotislavem, správcem vilé-
movského kláštera a uherčickým farářem Elvinem na 
straně jedné a velehradským opatem na straně druhé 
o sud vína, který náležel správci uherčického kostela, 
vyplývá, že v té době se v Uherčicích kostel nacházel.
1623
Po odchodu vilémovských mnichů začátkem 15. sto-
letí působili v Uherčicích v 16. a 17. století luteráni.  
Protože Uherčice velmi trpěly nájezdy tatarských  
a tureckých oddílů v letech 1605 až 1625, lze před-
pokládat, že jejich drancováním utrpěl i kostel. V roce 
1623 uherčickou farnost spravoval farář Augustin, 
který občas konal bohoslužby i v Němčicích.
1627
Uherčická fara byla komendovaná do Pouzdřan. Pro-
tože zde nebylo vhodné ubytování pro kněze, zůstával 
pouzdřanský farář i nadále v Uherčicích. Až do roku 
1663 spravoval obě farnosti a vykonával bohoslužby.
1663
Při tureckém vpádu v roce 1663 byla celá uherčická 
obec vypálena, shořela i střecha kostela, který byl 
krytý šindelem. Uherčický farář Martin Ksang odešel 
do Pouzdřan a odtud řídil duchovní správu a spravoval 
uherčickou farnost.
1672
Ještě za působení faráře Martina Ksanga byl kostel 
znovu opravený. Obec postavila na vlastní náklady 
chrámovou loď. Martin Ksang působil v uherčické 
farnosti od roku 1661 až do roku 1681. Podle lá-
nových rejstříků, které byly na mikulovském panství 
zpracované v roce 1673, zůstalo v Uherčicích po vá-
lečných útrapách z původních 101 obydlených used-

lostí 49 pustých. Jejich majitelé své domy opustili, 
během bouřlivých časů zemřeli nebo zahynuli. A jak 
asi vypadal kostel? Můžeme se domnívat, že po vpá-
dech cizích vojsk a několika požárech byl i přes nově 
postavenou chrámovou loď interiér kostela opravdu 
chudičký.
1774
Na náklady obce byla postavena kostelní věž.
1803
Při velkém požáru byly zničeny téměř celé Uherčice, 
požárem velmi utrpěla kostelní věž.
1805
Za působení uherčického rychtáře Ondřeje Cechmeis-
tra a duchovního správce farnosti Silvestra Felixe 
(1803 až 1820) dalo obecní představenstvo opravit 
jeden ze zvonů na kostelní věži.
1836
Z česky psaného památného listu z roku 1836 se 
dovídáme, že došlo k opravě kostela. Hned v úvodu  
nás autor  popisuje práce takto:
“ … za vysoké vrchnosti Jeho Jasnosti Pana Josefa, 
knížete z Ditrichštejnu, za úřední správy Mikulovské, 
za vrchního úředníka Leopolda Rindla, ráčilo povoli-
ti slavné c. k. moravsko-slezské zemské gubernium 
opravu kostelní věže a opravu vnější a vybílení kostela 
městyse Uherčice.
Poukázali k výplatě k tomu účelu potřebné peněžní 
výdaje z Brněnského c. k. náboženského fondu část-
kou 120 zlatých. V důsledku toho konala se veřejně 
licitace nejlacinějšímu v kanceláři vrchního úřadu v 
Mikulově a byly tyto stavební práce zadány rychtáři 
městýse Uherčic Josefu Mahovskému pololáníku z 
čísla 41.
Tato práce se začala v měsíci dubnu roku 1836 pod 
dozorem toho času v Uherčicích působícího důstoj-
ného pána místního kurátora Jakoba Čermáka (1833 
až 1838). Tuto práci vykonal od věžní báně až dolů 
pokrývač Josef Doubrava z Prahy bez jakéhokoliv 
lešení se žebříky a tentýž posadil na vrchol tehdy 
pozlacenou věžní bání dne 16. dubna.“ Památný list 
byl při opravě kostela vložen do věžní báně.
1864
Na návrh tehdejšího starosty Františka Skoupila 
staršího, majitele zdejšího mlýna a půllánu č. 49, za 
působení administrátora Františka Satory (1877 až 
1882) a za účinné finanční pomoci farníků došlo k 
opravě kostela. Práce – jak zvenčí, tak i uvnitř – pro-
vedl zednický mistr František Langer z Hustopečí.  
V kostele se nacházely dva starší poboční oltáře, nově 
byl pořízen hlavní oltář. Sochy na pobočních oltářích 
a kříže pozlatil Eduard Mailhák, zlatník z Brna.
Současně byla Františkem Langrem opravena i kos-
telní věž. Při této příležitosti se našly ve vrchní báni 
peníze a památný list z roku 1836, a opět do ní byl 
vložen památný list a tehdejší peníze.

Uherčické kostely v datech
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1882
Na opravený kůr zakoupila uherčická obec nové var-
hany za 1 100 zlatých 96 krejcarů od bratří Riegerů 
z Krnova.
1884
Stavební komise C. k. místodržitelství v Brně zjistila 
dne 31. srpna povážlivé trhliny ve zdi a klenutí sakris-
tie a presbyteria. Tyto závady způsobené nevhodným 
podložím a terénními poměry byly takového rázu, 
že by mohly ohrozit bezpečnost věřících při boho-
službách. Navržená rekonstrukce byla vyčíslená na 1 
307 zlatých devět krejcarů. Obecní představenstvo s 
názorem komise nesouhlasilo a upozornilo na náklad-
nost oprav, které by byly dočasné, protože současný 
kostel o malé kapacitě by nedostačoval velkému po-
čtu věřících. Tehdy žilo v Uherčicích 1400 obyvatel. C. 
k. okresní hejtmanství v Hustopečích s názorem obce 
souhlasilo a žádalo o předložení stavebních plánů na 
přestavbu, popřípadě na novou stavbu kostela. Obec-
ní představenstvo dlouho váhalo – jak s opravou, tak 
i s novými stavebními plány na nový kostel. Teprve 
po několika důrazných výzvách c. k. okresního úřa-
du předložilo obecní představenstvo po třech letech 
první stavební plány na stavbu nového kostela.
1891
Podle rodinné kroniky Antonína Rohrera se začala 
začátkem roku 1891 rozebírat chrámová loď. Celá de-
molice starého kostela byla pravděpodobně ukonče-
na začátkem roku 1892, protože na jaře roku 1892 se 
na místě kostela začalo s přístavbou školy. Z kostela 
zbyla pouze masivní věž. Během odklízení stavební 
sutě se konaly bohoslužby od 18. ledna 1891 až do 
Květné neděla 1894 v přízemí na faře, pak se konaly 
ve staré věži, a to až do 14. října 1894.
Při demolici kostela se našly tři lidské kostry. Jedna 
z nich, oděna do kněžského roucha, byla nalezena 
uprostřed chrámové lodi, zbylé dvě u vchodu do kos-
tela před hlavními dveřmi. Tyto dvě měly na nohou 
opánky. Podle kroniky Antonína Rohrera patřila první 
z nich snad luteránskému knězi, zbylé dvě opatům 
uherčického kláštera. Tato informace není doložena 
odbornými posudky a z kroniky nelze zjistit, odkud 
pan Rohrer čerpal podklady pro svůj zápis.
Pro stavbu nového kostela byla vykoupena usedlost 
č. p. 73 patřící paní Tučkové za cenu 5000 zlatých. 
První stavební plán vypracoval inženýr Karel Juriš 
ze Židlochovic. Nevíme, z jakých důvodů se od něj 
upustilo. Druhý snad vypracoval inženýr Schaber  
z Vídně. Ani tato informace není ověřena.
1893
Základní kámen pro stavbu kostela posvětil farář Ig-
nác Janoušek (1882 až 1894). Sám se bohužel dokon-
čení stavby kostela nedočkal. Zemřel 1. března 1894 
a je pochován na místním hřbitově. Stavba kostela 
byla svěřena brněnskému architektu Josefu Nebe-
hostenemu. Náklady na stavbu kostela se z původ-
ních 37 232 zlatých vyšplhaly až na 52 005 zlatých. 

Celkový náklad na exteriér a interiér kostela dosáhl 
částky 74 780 zlatých. Tři zvony ze starého kostela 
byly přeneseny na novou kostelní věž.
1894
Přesto, že nebyla provedena kolaudace, byl kostel 21. 
října 1894 benedikován místním knězem Františkem 
Montagem (1894 až 1902). Toho dne byla v novém 
kostele sloužena první mše svatá.
1896
Kostel zasvěcený sv. Janu Křtiteli byl slavnost-
ně konsekrován dne 10. září 1896 brněnským 
biskupem Dr. Františkem Saleským Bauerem. 
28. července 1914 vypukla I. světová válka.
1917 
Velký zvon a umíráček byly zrekvírovány pro válečné 
účely.
1918
Zdejší rodák František Fojtík, zlatník z Brna, daro-
val na kostelní věž umíráček o váze 95 kg s nápisem  
„Na paměť světové války“.
1926
Za působení děkana Františka Segeti (1913 až 1935) 
byly zakoupeny dva nové zvony u firmy Maňoušek: 
velký zvon o váze 738 kg s nápisem „Věnováno ze 
sbírek a příspěvků obce jako dík za osvobození vlas-
ti“, menší zvon o váze 515 kg s nápisem „Svatá boží 
rodičko, oroduj za nás a chraň naší obec“.
1927
V celé obci, jakož i v kostele, bylo zavedeno elektrické 
osvětlení. Na levé straně před kostelem
(stojíme čelem ke vchodu do kostela) byl postaven 
pomník padlým vojínům v I. světové válce, který zho-
tovila firma Dvořák z Břeclavi.
1. září 1939 vypukla II. světová válka.
1942
Zvony zakoupené v roce 1926 byly stejně jako  
v I. světové válce zrekvírovány na válečné účely.  
Zvony sundali dne 7. dubna uherčičtí občané Bedřich 
Valnoha č. p. 16 a Julius Kužel č. p. 195.
1945
V dubnu při osvobození Uherčic byla střelbou a vý-
buchem betonového mostu přes řeku Svratku silně 
zničena střecha, kostelní okna na epištolní straně 
(pravá strana od vchodu do kostela) a okenní růžice 
na kůru.
1948
Firma Karla Klaška z Brna zhotovila nová kostelní 
okna a okenní růžici na kůr.
1960 až 1988
Za působení uherčického faráře a hustopečského 
děkana Jaroslava Dragona (1960 až 1988) byly pro-
vedeny velké opravy kostela a fary. Z mnoha oprav 
zmiňuji jen ty větší: nově vymalovaný kostel v roce 
1962, úprava okolí kostela v roce 1963, instalace 
nových věžních hodin v roce 1966, opravena byla 
střecha kostela v roce 1982, byl zaveden elektrický 
pohon zvonů v roce 1984.
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NAROZENÍ:

VZPOMÍNÁME!

ZEMŘELI:

† 9.7. Miroslav Fiala  79 let
† 21.8. Miloš Fojtík  54 let
† 5.9. Františka Bartlová 93 let
† 7.9. Vlasta Fialová  87 let

Rodičům i prarodičům
GRATULUJEME!

Šimon Novák
Isabella Šrámková
Vítek Losa

Štěpán Furch
Richard Čačík
Vilém Klimeš

Životní jubilea
společenská kronika

1965
12. května byla zbořena stará kostelní věž.
1991
Na kostelní věži se vlivem počasí začaly rozpadat ozdobné pískovcové růžice a jejich zvětralé části svým 
pádem ohrožovaly kolemjdoucí chodce, a proto byly nahrazeny novými betonovými.
1992
Zásluhou Josefa Havelky (1988 až 1992) byly znovu zakoupeny nové zvony od staronové firmy „Maňoušek“ 
z Prahy-Zbraslavi. Její zástupce se účastnil dne 18. října slavnostního zavěšení zvonů na kostelní věž. Větší 
zvon o váze 653 kg se nazývá „Jan Křtitel“, menší o váze 205 kg se jmenuje „Maria“. Na nové zvony přispěli 
farníci částkou 120 000 Kč.
1996
V červenci 1994 vystřídal dosavadního faráře Vojtěcha Záleského nový a zároveň současný kněz Petr Havlát,  
který působí v uherčické a němčické farnosti. Znovu zmiňuji pouze větší změny, které se dotkly exteriéru 
a interiéru kostela: výměna krytiny na kostelní střeše v roce 1996, k primici uherčického rodáka Bohumila 
Urbánka byl v roce 2008 nově vymalován kostel a opraveny a natřeny kostelní lavice, vykácené zeravy před 
kostelem v roce 2008.
2012
Ukázalo se, že opravy kamenných prvků na kostelní věži v roce 1991 byly nevhodně provedeny a znovu 
hrozilo nebezpečí pádu drobných úlomků. Pod dohledem Památkového úřadu v Brně začala v roce 2011 
částečná výměna a oprava kamenných prvků, byla ukotvena kamenná kytka a provedena restaurace režného 
zdiva. Opravy byly ukončeny začátkem roku 2012.
2013
V rámci úprav veřejného prostranství byly před kostelem strženy opěrné zídky, na jejichž úzkých terasách 
rostly růže. Mírný svah byl znovu oset a osázen poléhavými keři. 

Připravila: Marie Mlatečková
Závěrem bych si dovolila Vám všem popřát spokojené a klidné prožití vánočních svátků a v novém roce všechno nejlepší.

ČERVENEC
93 let paní Urbánková Helena
87 let paní Prchalová Otilie
85 let paní Tesařová Božena
83 let paní Furchová Božena
80 let paní Mlatečková Marie
79 let paní Staňková Bohumila
79 let paní Nevědělová Josefa
77 let paní Schwarzová Květa
77 let pan Fiala Ivan
76 let paní Černá Alena
76 let paní Furchová Věra
75 let pan Rotter Cyril
74 let paní Streichlová Věra
73 let paní Frőhlichová Božena
73 let paní Hiršová Miluše
72 let paní Bzenecká Jitka
70 let paní Rohrerová Libuše
69 let paní Zopfová Jiřina
69 let pan Rotter Pavel
69 let pan Urbánek Jaroslav
68 let pan Urbánek Rudolf
66 let pan Hlavička Václav
63 let pan Frank Alois
63 let pan Málek Stanislav
62 let paní Březovičová Milada
62 let paní Jatelová Radoslava
62 let pan Váňa Antonín
61 let paní Hana Hlavičková

61 let pan Jaroslav Dolíhal
60 let pan Ivan Kušnier

SRPEN
98 let paní Himerová Růžena
87 let paní Rohrerová Stanislava
87 let paní Fojtíková Marie
81 let paní Kronovetová Milada
79 let pan Bárta Jan
78 let paní Urbánek Bohumil
76 let paní Růžena Kozáková
75 let pan Vitka Jan
73 let paní Vitková Libuše
72 let paní Čížková Božena
70 let paní Himerová Zdeňka
69 let pan Vetr Zdeněk
67 let paní Furchová Alena
67 let paní Fialová Pavla
65 let pan Rohrer Miroslav
63 let paní Urbánková Dagmar
61 let pan Fröhlich Bedřich

ZÁŘÍ
92 let pan Rohrer Miroslav
82 let pan Schwarz František
80 let paní Smetanová Anna
79 let paní Eliášová Olga
79 let pan Hančkr Karel
78 let paní Skreplová Anna
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NAROZENÍ:

VZPOMÍNÁME!

ZEMŘELI:

† 9.7. Miroslav Fiala  79 let
† 21.8. Miloš Fojtík  54 let
† 5.9. Františka Bartlová 93 let
† 7.9. Vlasta Fialová  87 let

Rodičům i prarodičům
GRATULUJEME!

Šimon Novák
Isabella Šrámková
Vítek Losa

Štěpán Furch
Richard Čačík
Vilém Klimeš

Blahopřejeme všem jubilantům!

77 let pan Smetana Jiří
77 let pan Streichl Václav
76 let pan Bystrzonovský Václav
75 let paní Bzenecká Ludmila
72 let paní Marie Jirušková
71 let paní Předešlá Růžena
70 let paní Burianová Květoslava
70 let pan Lang Jan
70 let pan Zopf Jiří
69 let paní Pávišová Marie
68 let paní Vetrová Jaroslava
67 let paní Himerová Stanislava
67 let pan Trčka Miroslav
66 let paní Vetrová Drahoslava
65 let paní Švábová Jaroslava
65 let paní Bartlová Božena
62 let paní Fojtíková Ludmila
62 let pan Málek Stanislav
61 let pan Vetr Stanislav
61 let pan Flek Jiří
60 let pan Jiří Tesař 
 
ŘÍJEN
80 let pan Furch Jan
79 let paní Smékalová Vlasta
78 let paní Komosná Anna
77 let paní Hirschová Marie
73 let pan Křivinka Emil
73 let pan Schwarz Ivo
72 let paní Urbánková Hana
71 let pan Haloda Josef
70 let paní Furchová Alena
70 let pan Burian Bořivoj
69 let pan Pečinka Milan
69 let paní Urbánková Vlasta
68 let pan Tichý Václav
67 let paní Čermáková Jiřina
66 let paní Tichá Jana
65 let paní Hlavůňková Jindřiška
65 let pan Schwarz Libor
65 let pan Klimeš Jaroslav
64 let pan Bartl Bedřich
60 let paní Šťastná Ivana
60 let paní Prchalová Taťána 
 
LISTOPAD
88 let paní Valnohová Marie
87 let paní Střapcová Dagmar
83 let pan Smékal Karel

82 let paní Kazdová Květoslava
82 let pan Oulehla Jaroslav
81 let pan Nevěděl Rostislav
81 let pan Urbánek Antonín
79 let paní Rohrerová Marie
78 let paní Machová Božena
75 let paní Urbánková Josefa
71 let pan Furch Bohuslav
71 let pan Lounek Josef
71 let pan Rohrer Josef
69 let paní Furchová Marie
69 let paní Rohrerová Jarmila
68 let paní Křivinková Jarmila
66 let pan Rohrer Jiří
66 let pan Komosný Antonín
65 let pan Studýnka Antonín
64 let pan Rohrer Václav
63 let pan Chaloupka Zdeněk
63 let pan Mlaskač Václav
61 let paní Málková Hana
60 let paní Rohrerová Dana
60 let paní Staňková Jana 
 
PROSINEC
85 let pan Nevěděl Eduard
82 let paní Vetrová Jiřina
81 let pan Příhoda Jan
80 let paní Hirschová Marie
79 let paní Kubicová Jitka
79 let paní Anschlagová Magdalena
78 let pan Pavlíček Antonín
76 let pan Heřmanský Karel
76 let paní Pavlíčková Marie
73 let paní Šátková Zdeňka
70 let paní Rohrerová Miloslava
70 let pan Pindel Jiří
70 let paní Pečínková Anna
67 let paní Viktorinová Marie
66 let pan Konečný Jiří
66 let pan Urbánek Zdeněk
63 let paní Mlaskačová Alena
63 let pan Číhal Jaroslav
62 let paní Klimešová Ivana
62 let pan Smekal Vlastimil
62 let pan Prchal Jan
61 let pan Klimeš Radek
61 let pan Poulíček Zdeněk
61 let paní Říhová Jana
60 let paní Rohrerová Ludmila
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61 let pan Jaroslav Dolíhal
60 let pan Ivan Kušnier

SRPEN
98 let paní Himerová Růžena
87 let paní Rohrerová Stanislava
87 let paní Fojtíková Marie
81 let paní Kronovetová Milada
79 let pan Bárta Jan
78 let paní Urbánek Bohumil
76 let paní Růžena Kozáková
75 let pan Vitka Jan
73 let paní Vitková Libuše
72 let paní Čížková Božena
70 let paní Himerová Zdeňka
69 let pan Vetr Zdeněk
67 let paní Furchová Alena
67 let paní Fialová Pavla
65 let pan Rohrer Miroslav
63 let paní Urbánková Dagmar
61 let pan Fröhlich Bedřich

ZÁŘÍ
92 let pan Rohrer Miroslav
82 let pan Schwarz František
80 let paní Smetanová Anna
79 let paní Eliášová Olga
79 let pan Hančkr Karel
78 let paní Skreplová Anna
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Sraz spolužáků - ročník 1950/51
Moji spolužáci, Jaroslav Himer a Anička Jokšová-Pe-
čínková, uspořádali 16. července 2022 setkání spo-
lužáků (ročník 1950/51)) po 56 letech v Uherčicích. 
Z 15 žáků nás přišlo 12 (3 už bohužel nejsou mezi 
námi). Sešli jsme se v sobotu dopoledne před koste-
lem sv. Jana Křtitele. Po vzájemném fotografování 
jsme se vydali na prohlídku chrámu s průvodním vý-
kladem od Jardy Himera - byli jsme uchváceni jeho 
krásou a interiérem. Další zastávkou byla „naše škola“ 
- zde nás provázela paní školnice. Zavzpomínali jsme 
na pana ředitele Rozinku, a také na starou věž (zbou-
ranou v roce 1965). Následně jsme přešli do místní 
restaurace, kde Jarda Himer předal spolužačkám 

krásné růže. Po obědě se mezi námi rozpoutala živá 
rozprava, kdy každý vyprávěl svůj životní příběh. 
Anička Jokšová nám rozdala chutné koláčky a jemné 
pečivo, od Jardy Himera jsme popíjeli vynikající víno, 
došlo i na prohlížení rodinných fotografií. Ve večer-
ních hodinách jsme se vydali na místní hřbitov, po-
modlit se a zavzpomínat na naše zesnulé spolužáky. 
Chtěl bych touto cestou poděkovat Aničce Jokšové, 
a hlavně Jardovi Himerovi. Za všechny spolužáky, 
Láďa Nečas, Ústí nad Labem. PS: Přeji vedení obce 
Uherčice, občanům a všem rodákům hodně štěstí, 
hlavně zdraví, hodně osobních a pracovní úspěchů.  

Viktor Nečas

společenská kronika
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Vítání I.
Dne 18. 9. 2022 jsme na Radnici opět přivítali tři naše 
malé občánky, Šimona Nováka, Jakuba Schardu a Oli-
vera Ngoo. Slavnostní proslov měl pan místostarosta 
a o recitaci se jako vždy postaraly děti ze ZŠ. Kromě 
srdečných gratulací obdrželi rodiče pro děti i drobné 
dárky a „Domovské listy“. Všem oslavencům přejeme  
v životě jen to nejlepší.

Vítání II.
Třetí adventní neděle letos byla obzvlášť slavnostní 
pro tři naše malé občánky, které jsme spolu s panem 
starostou a členkami Sboru pro občanské záležitos-
ti přivítali do života. Byli to: Štěpán Furch, Isabella 
Šrámková a Vítek Losa. Po slavnostním proslovu 
obdrželi oslavenci „Domovské listy“ a drobné dárky.  
O příjemnou atmosféru se zasloužily i děvčata ze ZŠ, 
kterým tímto děkujeme. No a všem dětem přejeme 
do života hodně štěstí a jejich rodičům radost ze 
svých ratolestí.

Dne 11.září tohoto roku oslavil své krásné 92. narozeniny náš 
nejstarší občan pan Miroslav Rohrer. Chtěli bychom mu k jubi-
leu touto cestou popřát pevné zdraví a hodně štěstí a spokoje-
nosti do dalších let. 

Vítání občánků
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Skaut

Klubovna na faře

Dobročinný bazárek

V posledním roce se náš oddíl rozrostl o 15 nových členů, celkem máme v oddíle 60 členů. Vznikly 
dvě nové družinky skautů a skautek. I to způsobilo, že nám naše stará klubovna ve farním dvoře byla 
malá. Problém nám pomohl vyřešit pan farář, který nám nabídl k užívání prostory na faře. Dvě velké 
místnosti, které nám poskytnou dostatek prostoru a zázemí hlavně v zimním období. Našim úkolem 
bylo místnosti vybavit nábytkem. To se nám povedlo díky štědré dotaci obce Uherčice. Pořídili jsme 
botníky, věšáky, police a koberec. Velmi nás podpořil i pan Smetana, díky jehož daru jsme mohli pořídit 
další vybavení. Tímto moc děkujeme za pomoc a podporu.

Na začátku prosince jsme se rozhodli pořádat 
dobročinný bazárek a musíme říct, že celková 
účast i úspěch téhle akce nás velmi příjemně pře-
kvapil.Všechno to začalo nápadem jedné slečny, 
která chce pomáhat lidem. V září přišla Adéla 
Předešlá s myšlenkou dobročinného bazárku. 
Začali jsme pomalu dávat dohromady podpobu 
celé akce. Od rodičů skautských dětí jsme dostali 
přebytky oblečení, hraček nebo knížek. A bazá-
rek mohl začít. 
Akce probíhala dva dny v prostorách fary. Kro-
mě nákupu oblečení, hraček nebo knížek si mohli 
návštěvníci dát dobrou kávu a něco dobrého na 
zub. Brownies, linecké kolečka, motance nebo 
makronky. Během víkendu nás navštívilo velké 
množství lidí a celkem jsme prodali přes 50 šálků 

kávy. 
Naše obavy, jestli tento 
druh akcí bude obyva-
tele Uherčic zajímat, se 
rozplynuly během prv-
ních chvil. Díky vám se 
nám podařilo vybrat 26 
351 korun. Celý výtě-
žek z akce jsme poslali 
na dětský hospic Dům 
pro Jůlii. Dům pro Jůlii 

je nezisková organizace pomáhající rodinám, o je-
jichž vážně nemocné děti musí být postaráno 24 
hodin denně, 7 dní v týdnu. 
Tímto bychom chtěli poděkovat všem návštěv-
níkům akce! Děkujeme za veškeré příspěvky, jak 
finanční, tak v podobě kávy, zákusků nebo kusů 
oblečení a hraček. Velké poděkování patří také 
partě dobrovolníků z řad skautských vedoucích! 
Bez vás všech by tahle akce nebyla možná a ne-
měla by takový úspěch. Společně jsme udělali 
dobrý skutek a přispěli na projekt, který má smy-
sl a pomůže spoustě dětí. Děkujeme! Je možné, 
že jsme tímto odstartovali novou tradiční akci po-
řádanou v Uherčicích. 



MYSLIVECKÝ PLES

vstupné na
Myslivecký ples

Dárkový poukazDárkový poukaz

Předprodej dárkového poukazu 
je od 17.prosince 2022 
v Hostinci na Radnici.



 

Olej z Vánoc chce vytřídit 
  
Zůstáváte o Vánocích věrní kaprovi, vinným klobásám a dokřupava 
usmaženým řízkům, nebo ctíte vlastní rodinné recepty? Ve většině 
případů se svátky bez oleje a tuku v kuchyni neobejdou, leckde se ho za 
těch pár dnů spotřebuje jako jindy za celý rok. O to důležitější je ani v 
době vánočního shonu nevzdávat snahu použité oleje vytřídit, aby 
neškodily v potrubí a mohly dál sloužit jinde.  
  
Je jasné, že vánoční olej neškodí víc než ten z jiných částí roku. Jen ho zkrátka bývá hodně – a 
naopak času na všechno ještě méně, takže člověk občas zapomene na svá dobrá předsevzetí. Přelít 
použitý olej či sádlo z pánve, pekáče nebo friťáku do staré PET lahve přitom zabere skutečně jen 
chvilku a ušetří toho mnohem víc, než by se na první pohled mohlo zdát.  
Můžete k němu navíc přidat také všechny další použité oleje a tuky, které se během svátků na 
vašem stole objeví, ať už jde o zbylé olejové zálivky z nakládaných dobrot či ze salátů, nejrůznější 
marinády nebo třeba pevné tuky zapomenuté v lednici ještě z předvánočního pečení cukroví.   
Do nového roku s čistými trubkami  
Berte to třeba jako součást vánočního úklidu. Každý chce mít doma pořádek nejen na pohled, ale i 
uvnitř. A čisté trubky bez nánosů tuků a nežádoucích ucpávek se vám navíc opravdu vyplatí. A ve 
větším to platí pro celou naši obec. Kanalizační systém, čističky odpadních vod, spodní vody – tady 
všude je lepší udržovat pořádek a žádné odpadní oleje sem nepouštět. Peníze, které se ušetří za 
řešení případných problémů, se přece dají v naší obci využít mnohem lépe.   
Kromě toho vás bude hřát pocit, že jste pomohli i přírodě a planetě. Odpadní tuky nebudou škodit v 
půdě a vodě, ušetří se spousta surovin a vypouštění oxidu uhličitého do ovzduší, a naopak nám 
lidem použité oleje ještě jednou poslouží. Šetrným způsobem se z nich po vyčištění vyrobí biopalivo 
pro letadla a auta.  
A co dál s olejem?  
Tradice dodržované během Vánoc má každá rodina jiné. Jedna by ale mohla být společná všem. Až 
naplníte lahev použitým olejem, dobře ji zašroubujte a při dalším svozu tříděného odpadu ji přidáte 
k ostatním pytlům s tříděným odpadem a tak poputuje do zpětného odběru k dalšímu využití.  
Co se vytříděným olejem stane?  
Poslouží nám všem ještě jednou a ušetří tak spoustu surovin a zdrojů. Po vyčištění se z něj vyrobí 
moderní biopalivo pro letadla a auta.  
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 



Konec mesoh roku? 
Co si zkontrolovat? 

www.mojeodpadky.cz 

Počet Svezených pytlů a popelnic 

V odpadovém účtu v sekci „Svezený odpad“ na Nástěnce si prosím zkontrolujte, 
zda všechny vývozy pytlů s tříděnými odpady či nádob se směsnými odpady 
sedí. Pokud by vám nějaké záznamy chyběly, neváhejte nám napsat jeden 
z e-mailů níže. Záznamy vám rádi doplníme. 

Odp. dotazník, Inventura stanoviště 

Dále doporučujeme si také zkontrolovat, zda máte vyplněný ODPADOVÝ 
DOTAZNÍK a také, zda všechny údaje v INVENTUŘE STANOVIŠTĚ jsou korektní. 
Pokud zjistíte nějaké nesrovnalosti, opět se neváhejte se nám ozvat na 
kontaktech níže, rádi s vámi situaci vyřešíme. 

Reklamační období končí 30. 11. 2022!  

Do 30. 11. 2022 je stanoveno také reklamační období, do jehož konce je 
možné vznést dotazy či připomínky týkající se vašich odpadových účtů. 
Dotazy můžete adresovat na: 

Pavla Bradáčová (e-mail: bradacova.isnoit@gmail.com) 

Doporučujeme Sledovat 
Youtube a facebook  

naše odpadky  

Pro další tipy 
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Tel/fax.: 519 418 113, e-mail: obec@uhercice.cz

w w w . h a l a - u h e r c i c e . c z

12:00 - 16:00 hod

Vstupné 70kč/dítě

přes svátky sice nevaříme, 
ale hned od 7. 1. 2023 

začínáme naplno i s rozvozem !


